
 
Zápis č. 11/2010 (58) 

z řádného zasedání Akademického senátu Fakulty aplikované informatiky 
konaného dne 11. 10. 2010 

 

Přítomni:   Ing. Bc. B. Chramcov, Ph.D., doc. Ing. M. Sysel, Ph.D., Ing. J. Vojtěšek, Ph.D., 
Ing. P. Navrátil, Ph.D., Ing. M. Matýsek, Ph.D., Ph.D., Ing. V. Gerlich, Bc. P. 
Peroutka, Ing. D. Malaník, Bc. P. Sousedík (celkem 9 členů AS) 

Omluveni: Ing. M. Navrátil, Ph.D.,  
Hosté: prof. Ing. Vladimír Vašek, CSc., prof. Ing. Roman Prokop, CSc., doc. Mgr. Milan 

Adámek, Ph.D., Ing. Tomáš Sysala, Ph.D, RNDr. Jan Ostravský, CSc., Bc. Eva 
Navrátilová 

 

Program: 

1. Kontrola zápisu a úkolů.  

2. Informace děkana, proděkanů a tajemníka.  

3. Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému 1. kolu přijímacího řízení pro 
akademický rok 2011/2012 pro bakalářský studijní program Inženýrská informatika.  

4. Projednání návrhu změny Směrnice FAI doplňující Studijní a zkušební řád UTB.  

5. Projednání návrhu složení Vědecké rady FAI.  

6. Různé.  

Předseda AS FAI Dr. Bronislav Chramcov zahájil jednání AS FAI a přivítal hosty. Děkan FAI 
požádal o změnu v pořadí projednávaných bodů zasedání AS FAI z důvodu jeho dřívějšího 
odchodu ze zasedání na neodkladné jednání. 

 

ad 1) Kontrola zápisu a úkolů.  

Zápis je bez připomínek. 

Z minulého zápisu: 

• Do prezenční formy studia bylo přijato 14 studentů, do kombinované formy studia 6 
studentů.  

• Problém telefonování z U3 na mobilní telefony - momentálně není možné telefonovat z 
pevných linek na objektu U3 na mobilní telefony. Problém bude řešen po uzavření 
výběrového řízení na nového mobilního operátora. 

• Finanční prostředky IGA – prozatím nebylo rozhodnuto, jak bude naloženo s finančními 
prostředky IGA určenými na stipendium studentů, kteří již nejsou vedeni na projektech 
IGA. Dne 12. 10. 2010 proběhne schůzka vedení FAI s doktorandy, kde bude tento 
problém otevřen. 
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V průběhu prázdnin proběhlo elektronické hlasování o návrhu drobné změny Směrnice k 
veřejně vyhlášenému 2. kolu přijímacího řízení pro akademický rok 2010/2011 pro navazující 
magisterský studijní program Inženýrská informatika, která byla schválena na řádném zasedání 
AS FAI dne 7. 7. 2010. Jednalo se o rozšíření platnosti směrnice na všechny studijní obory. 
Směrnice byla schválena. 

Dr. Chramcov informoval o důležitých bodech ze zasedání AS UTB ve dnech 14. 9. 2010 a 
21. 9. 2010: 

• AS UTB schválil volební komisi UTB pro doplňovací volby do studentské komory AS 
UTB za FLKŘ. Za FAI byl nominován Ing. Michal Procházka.  

• AS UTB jmenoval členy volební komise pro volbu kandidáta na jmenování rektorem 
UTB a zároveň tuto volbu vyhlásil. Volba proběhne dne 19. 10. 2010. Dne 14. 10. 2010 ve 
13.00 hod. proběhne představení kandidátů. 

• Prorektor Křesálek informoval o tom, že UTB odstoupila od projektu UH vědecko-
technologického parku. O tomto kroku byl informován i JUDr. Berka.  

• Byla uzavřena smlouva o zadávání výroby reklamních předmětů a tiskovin s firmou Reda. 
Nastaly nejasnosti týkající se výhodnosti dané smlouvy. Tento problém bude dále řešen. 

• Pracovní poměr s Mgr. Čechem byl rozvázán dohodou.  

• Ing. Pekař vznesl již počátkem roku dotaz na způsob kalkulace jídla v menze. Slíbená nová 
směrnice kvestora týkající se této problematiky byla zveřejněna dne 1. 10. 2010 
(SK/7/2010).  

• AS UTB požádal usnesením zastupujícího rektora doc. Křesálka, aby jmenoval zástupce 
kvestora z důvodu jeho dlouhodobé nemoci. Zastupující rektor jmenoval do 31. 10. 2010 
zástupcem kvestora RNDr. Černého. 

• Byl schválen nákup pozemků na Portáši pro vybudování lyžárny. 

Dr. Chramcov informoval o důležitých bodech ze zasedání EK AS UTB ve dnech 20. 7., 24. 8., 
7. 9. a 21. 9.2010: 

• Financování osobních nákladů Mgr. Čecha proběhlo z NS 90110 – kancelář rektora. 

• Financování osobních nákladů tiskového mluvčího proběhlo z NS 90110 – kancelář 
rektora. 

• Akademická poradna je financována z interního fondu rektora. AS UTB si vyžádal 
přehled využití akademické poradny. Přehled prozatím nebyl předložen. 

• Byl řešen problém týkající se spoluúčasti součástí na spolufinancování nákladů spojených 
se zpracováním žádostí a podkladů za podání celouniverzitního projektu. Součásti se 
nebudou podílet na financování, kvestor zajistí požadované prostředky. 

• AS UTB si vyžádala další podklady včetně uvedení modusu pro přehled průměrných 
mezd dle kategorií a zaměstnanců za UTB a rektorát za rok 2009. 

• EK podala náměty do Pravidel rozpočtu UTB pro rok 2011. 

• Byl projednán návrh „Projektu Univerzitní mateřské školy“. Projekt se zastavil na 
stavební komisi. Doposud nejsou vhodné prostory. Jedná se o pronájmu prostor. Bude 
nutná změna rozpočtu UTB. První tři roky budou provozní náklady hrazeny z OP. EK 
AS UTB tento projekt podporuje. 
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ad 2) Informace děkana, proděkanů a tajemníka.  

Děkan FAI informoval o pokračování projektu výstavby ICT parku a s tím souvisejícím projektu 
VaVPI. Z důvodu personálních změn na MPO došlo ke zpomalení jednání. Dále děkan FAI 
informoval o akreditaci nového oboru Informatika v administrativní praxi. Tato akreditace bude 
projednávána na zasedání akreditační komise dne 22. 11. 2010. Reakreditaci stávajícího 
studijního oboru Učitelství informatiky pro ZŠ a SŠ bylo vyhověno. Děkan FAI informoval o 
pozastavení čerpání finančních prostředků na součástech FAI z důvodu možnosti vrácení části 
přidělených finančních prostředků.    

Prod. Ostravský informoval o výsledcích 2. kola přijímacího řízení do Bc. studijních oborů. Ze 305 
přihlášených uchazečů se k přijímací zkoušce dostavilo a bylo přijato 186 uchazečů. Na 
detašovaném pracovišti v Praze je do 1. ročníku přihlášeno 38 studentů. Na FAI studuje celkem 
cca 1800 studentů. Do 31. 10. 2010 budou stavy studentů ještě upřesněny. 

Prod. Sysala informoval o tom, že proběhlo 2. kolo přijímacího řízení do všech oborů 
navazujícího studia. Dále bylo na FAI převedeno 36 studentů z FLKŘ. Tito studenti jsou přijati 
do kombinované formy studia. Pro tyto studenty proběhnou v příštím roce SZZ až v září, tak 
aby stihli dostudovat poslední blok studia. Kvůli studentům hlásícím se do studijních programů 
na FAI a kteří absolvovali část studia na jiných VŠ, proběhne úprava směrnice o uznávání 
zkoušek. 

Prod. Prokop informoval o tom, že pracuje na přípravě dlouhodobého záměru FAI na období 
2011-2015 a aktualizaci dlouhodobého záměru na rok 2011. Žádá akademické pracovníky o 
podněty. Materiál bude předložen k projednání v AS FAI v listopadu 2010. 

Ing. Gerlich vznesl dotaz týkající se parkování na parkovišti pro studenty v průběhu stavby ICT 
parku. Parkoviště bude dočasně zrušeno, po dostavění bude k dispozici parkoviště v rámci ICT 
parku. 

Dr. Matýsek vznesl dotaz týkající se možnosti úpravy pravidel hlasování při habilitačním řízení. 
Tato pravidla jsou dána ze zákona a nelze je upravovat. 

Dr. Chramcov prezentoval e-mail od Ing. Pišana týkající se možného narušení soukromí při použití 
kamerového systému na učebně 32/518. Tento prostor bude zajištěn cedulí „Monitorováno“ a 
celá problematika bude projednána na KD. 
 

Odcházejí prod. Prokop a Bc. Navrátilová. 

 

ad 5) Projednání návrhu složení Vědecké rady FAI.  

Děkan FAI předložil návrh složení VR FAI na období 28. 3. 2010 – 27. 3. 2014. Přednesl jednotlivá 
jména a v krátkosti představil nové navrhované členy. Dotazy z řad členů AS FAI nebyly. Návrh 
složení VR FAI je nutno projednat na dvou zasedáních AS FAI, hlasování o schválení 
jednotlivých členů VR FAI proběhne tajným hlasováním na příštím zasedání AS FAI..  
 

Odchází děkan FAI. 
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ad 4) Projednání návrhu změny Směrnice FAI doplňující Studijní a zkušební řád UTB. 

Prod. Sysala vysvětlil, že ke změně Studijního a zkušebního řádu je nutno přistoupit z důvodu: 

1. Nejasností a nesrovnalosti při finančním odměňování výuky studentů DSP. Návrh 
předpokládá, že student absolvuje pedagogickou praxi v rozsahu prvních 112 hodin v 
každém akademickém roce, která nebude finančně odměňována. 

2. Doplnění článku 4 – Rada studijního programu o nový odstavec týkající se povinnosti 
této rady projednat a vyjádřit se k tématům BP a DP. 

3. Nejasností se započítáváním mentálního podílu v grantových aktivitách v Kreditním 
hodnocení základních aktivit doktorandů. 

V této souvislosti přednesl Dr. Chramcov emailovou žádost Ing. Pišana o projednání zrušení 
povinnosti výuky u studentů DSP v posledním ročníku. Prod. Sysala podotkl, že není nutné tento 
požadavek zakomponovat do Studijního a zkušebního řádu, zrušit výuku u studenta DSP je v 
kompetenci ředitele ústavu. 

Ing. Gerlich vznesl dotaz týkající se odučení prvních 112 hodin za ak. rok v rámci pedagogické 
praxe v případě zkrácení semestru. Prod. Sysala odpověděl, že v tom případě by se snížil i počet 
hodin. 

Proběhla diskuse týkající se výuky studentů DSP a započítávání mentálního za grantové aktivity 
studentů DSP. 

Změny budou podrobně projednány a prodiskutovány na zasedání LK AS FAI dne 18. 10. 2010 
ve 13.00 hod. Dotazy z řad členů AS FAI k těmto úpravám je možno zasílat předsedovi AS FAI 
nebo předsedovi LK AS FAI. Případně je možné zúčastnit se zasedání LK AS FAI osobně. 
Změny v kreditním hodnocení základních aktivit doktorandů budou platné od nového 
akademického roku 2010/2011.  

 

ad 3)  Směrnice k veřejně vyhlášenému 1. kolu přijímacího řízení pro akademický rok      
2011/2012 pro bakalářský studijní program Inženýrská informatika. 

Návrh směrnice vychází ze směrnice schválené v loňském roce. V novém návrhu došlo k 
minimálním úpravám. Prod. Ostravský směrnici představil a podotkl, že se předpokládá, že 
směrnice na akademický rok 2012/13 bude předložena již v červnu 2011. Směrnice k veřejně 
vyhlášenému 1. kolu přijímacího řízení pro akademický rok 2011/2012 pro bakalářský studijní 
program Inženýrská informatika bude taktéž detailně projednána na zasedání LK AS FAI dne 
18. 10. 2010. 

 

ad 6)  Různé. 

• Dr. Matýsek informoval o dalším zasedání RVŠ, kterého se zúčastní. Případné náměty je 
možno adresovat Dr. Matýskovi. 

• Dr. Pavel Navrátil informoval na skutečnost, že od 1. 6. 2010 vycházejí skripta pouze 
elektronicky a vznesl dotaz, jak je řešena problematika zveřejnění na www stránkách FAI, 
potisk CD (šablona), přidělení ISBN. Dr. Chramcov zjistí podrobnosti u proděkana doc. 
Adámka. 

• Ing. Gerlich vznesl dotaz na termín zprovoznění webových stránek AS FAI. Dr. Chramcov 
uvedl, že nové webové stránky AS FAI, které byly vytvářeny v rámci BP, prozatím 
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nesplňují některé (zejména bezpečnostní) požadavky, proto je třeba je ještě dopracovat. 
Prozatím budou využívány původní stránky AS FAI. 

• Ing. Gerlich upozornil, že výrazně klesla kvalita výuky studentů DSP,kterým byla výuka 
přidělena proti jejich vůli. Proběhla diskuse. Dr. Chramcov upozornil, že na kvalitu 
výuky dbá zejména garant předmětu. 

• Doc. Sysel žádá všechny akademické pracovníky, aby si zkontrolovali, zda předmět, který 
vyučují, je ve STAGu naveden na správný ústav tak, aby nedocházelo k problémům při 
vypisování termínů zkoušek a následném zapisování studentů na zkoušky.  

 

Termín příštího zasedání AS FAI je stanoven na pondělí 25. 10. 2010 ve 13.00 hod. v zasedací 
místnosti 51/606. 

 
Ve Zlíně dne 18. 10. 2010 
Zapsala: Monika Eliášová Krištofová, DiS. 
Verifikoval: Ing. Bc. Bronislav Chramcov, Ph.D. 
 

 

 

 

 

 

        Ing. Bc. Bronislav Chramcov, Ph.D. 
              předseda AS FAI 


